
 
COMPROMÍS 

PER NOVELDA 

  

PREGUNTES ESCRITES QUE FORMULA EL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL 

COMPROMÍS PER NOVELDA AL PLENARI ORDINARI DE L’1 DE 

DESEMBRE DE 2015 

1.- Ha rebut resposta l’Ajuntament de Novelda a la sol·licitud feta al Ministeri 

d’Hisenda d’acollir-se al Fons d’Ordenació de Prudència Financera de l’article 

39.1 b) del Reial Decret Llei 17/2014 de 26 desembre? En quin termini s’hauria 

de rebre la resposta? 

2.- En el passat Plenari Ordinari de Novembre, el Sr. Armando Esteve va 

reconèixer que era coneixedor que els rebuts de l’Impost sobre els Béns 

Immobles (IBI) pugen sobre un 1% per a 2016 mentre s’amagava eixa 

informació al poble i al Plenari afirmant que l’IBI no havia pujat. Pensa el Sr. 

Esteve demanar disculpes a la ciutadania i a este Plenari per aquesta burda 

maniobra per tal d’amagar la realitat? 

3.- Va ser coneixedor el Grup Socialista que l’IBI pujava sobre un 1% des del 

moment en què ho denuncia Compromís o ja ho era abans de la nostra 

denúncia? 

4.- El passat plenari vam presentar una moció sobre bonificacions i exempcions 

de l'IBI, entre les quals demanàvem que les famílies amb problemes greus de 

desocupació no pagaren. Pot explicar-nos el grup socialista per què no va voler 

debatre esta proposta de tan accentuat caire social i finalment accepta-la? 

5.- Pot explicar-nos el grup d'UPyD com és possible que defensaren una 

iniciativa semblant d’eximir als parats de llarga durada de pagar l’IBI en la 

legislatura passada i ara ni tan sols entren a debatre-la? 

6.- Ens vam quedar sense saber també, Sr. Alcalde, per quina raó el grup 

socialista no va aprovar la urgència i per tant el debat i l’aprovació consegüent 

de la nostra moció de baixar l'Impost de Construccions a les empreses en el cas 

de reformes i rehabilitacions d'edificis, contribuint d’eixa manera a la reactivació 

d’este sector de la construcció? 



7.- Igualment desconeixem la raó per la qual el grup socialista no va aprovar la 

moció que vam presentar per tal de bonificar els vehicles híbrids i elèctrics 

contribuint així a la millora del medi ambient. Podríem conèixer les raons? 

8.- No podem entendre com per una banda estem demanant a la Generalitat 

que s'implique en Novelda amb ajudes que poden significar grans aportacions 

de recursos econòmics com és que es faça càrrec de tres serveis municipals de 

gran importància: l’Escola Infantil “Ramona Simón”, el Conservatori de Música i 

el Conservatori de Dansa,  i després no aproven que l’Ajuntament de Novelda 

se sume a l’acord per a aconseguir un finançament just per al País Valencià que 

faça possible eixes aportacions de diners al nostre poble, aprovat per tots els 

grups polítics de les Corts, entre ells òbviament el seu partit, Sr. Alcalde. 

Podrien explicar-nos per què no van aprovar l’adhesió del nostre Ajuntament a 

este acord unànime de les Corts Valencianes? 

9.- En el programa electoral de la UPyD figurava la substitució del servei 

d’autobús urbà per un servei mancomunat. Entenem que substitució vol dir 

canviar una cosa per una altra i no el que s’ha fet. Formava part del programa 

electoral del Partit Socialista eliminar el servei d’autobús urbà i, a més a més, 

de la manera tan poc elegant com s’ha fet? 

10.- Sr. Alcalde, no hem tingut estos anys prou retallades en salaris i servicis, i 

no hem patit ja prou increments d’impostos de tota mena a nivell estatal que 

ara vostés se sumen a esta espiral i ens pugen els impostos i les taxes 

incomplint els seus programes electorals i per tant enganyant a la gent, que a 

més ens suprimeixen serveis bàsics com ara l'autobús urbà que ve funcionant 

ininterrompudament des de fa més de 25 anys prestant un  servici bàsic 

sobretot a la gent que té problemes per a desplaçar-se i que viu allunyada del 

centre de la ciutat (hi ha persones que viuen en barris com l'Estació o Maria 

Auxiliadora que no tenen altre mitjà de transport que els comunique amb el 

centre de Salut per exemple). Han consultat amb les associacions de veïns o 

amb altres associacions abans de prendre esta dràstica decisió? Per què no han 

demanat opinió a la resta de grups polítics de l'ajuntament abans d'eliminar el 

servei del bus de caràcter tan social? 

11.- El passat mes de juliol, les meses negociadores amb els treballadors i 

treballadores de l’Ajuntament van acabar amb un estrepitós fracàs de la 

Regidoria de Personal. Van passant els mesos i sols han aparegut damunt la 

taula propostes de retalls per als treballadors municipals. Com és possible que 

el partit socialista aprove en les meses negociadores del passat mes de 

novembre tot un conjunt de mesures contràries als drets adquirits dels 

treballadors i que no han comptat amb el recolzament de cap dels sindicats? 



12.- Com és possible que en la proposta del Sr. Esteve (posteriorment 

aprovada pel Plenari per unanimitat) signada el 14 d’octubre passat per la qual 

se sol·licitava al Govern Valencià possibles solucions per al finançament dels 

Conservatoris i de l’Escoleta Infantil, no es fera cap referència a la Llei 4/2015 

de la Presidència de la Generalitat que deixa ben clara la situació dels serveis 

voluntaris prestats pels Ajuntaments? 

13.- En el ple ordinari d'octubre el Sr. Alcalde ens va dir que no compartiria 

l'alcaldia amb el Sr. Esteve. Sembla que el Sr. Esteve no pensa el mateix, si 

atenem als dubtes que plantejava en la trobada digital de ND del passat 5 de 

novembre o en declaracions recents en l’emissora municipal. A qui hem de 

creure, Sr. Alcalde? 

14.- Sr. Alcalde, han passat ja cinc mesos de mandat i no hem notat cap avanç 

en el foment del valencià. És més, per a la major part dels regidors i regidores 

delegades, l’ús de la nostra llengua continua sent pràcticament nul en les seues 

regidories. Pot dir-nos quina serà la seua política lingüística de manera que es 

deixe d’incomplir tant la Llei d’Ús i Ensenyament com el Reglament Municipal de 

Normalització? 

15.- Sr. Alcalde, ja ens va dir ara farà dos mesos en sessió plenària que 

estaven estudiant el tema d’assegurar la nostra presència en les diverses 

reunions dels òrgans col·legiats municipals ateses les nostres circumstàncies de 

treball que fan complicat poder assistir als mateixos en horari laboral. Han pres 

alguna decisió que facilite la nostra presència en dits òrgans col·legiats? 

16.- Sr. Regidor d’Educació, ens pot dir quina és la previsió de matrícula en 

Infantil 3 anys per al curs 2016/2017? 

17.- En la guia de Centres de la Conselleria d’Educació per al curs escolar 

2014/2015 apareixen les places autoritzades per a Infantil de 3 anys dels 

distints centres educatius sostinguts amb fondos públics de Novelda. En cas de 

derogació del decret que augmenta les ratios el 20%, el procés de matriculació 

per al curs 2016/2017 es farà en base a les places autoritzades per l’esmentada 

guia de Centres? 

Novelda, 30 de novembre de 2015 
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